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Protokół Nr LI/14 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej w dniu 26 marca  2014 r. 

 
Obrady Rady rozpoczęły się o godz. 14.00 i trwały do 00.40 (27.03.). 
 
Ad. 1. 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło.  
Stwierdzając kworum poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych, a w związku 
z tym obrady Rady są prawomocne.  
Wkrótce po stwierdzeniu kworum przybyło 6 radnych.  
Od godziny 15.40 w obradach uczestniczył radny Wiesław Fąfara, a od 15.55.w 
obradach uczestniczyli  radni Robert Młodziński i Marek Niemiec. 
 
Radni minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego w lutym 2014 r. śp. Alberta Stevena 
Blokzijla, któremu Rada Miasta 12 listopada 1991 roku nadała tytuł  Honorowy 
Obywatel Miasta. 
 
Ad. 2. 
Radni,  nie wnosząc uwag, przyjęli protokół Nr L/14 z sesji Rady Miasta odbytej 
26 lutego 2014 r. 
 
Następnie przewodniczący Rady Miasta  przedstawił i poddał pod głosowanie  
wniosek prezydenta miasta o wprowadzenie do  porządku obrad  najbliższej sesji  
projektów uchwał: 
- w sprawie nadania nazwy ulicy na os. Kłodnica, będącą własnością Gminy 
Kędzierzyn-Koźle część działki nr 1319 k.m. 9 
„za” oddano  13 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  1 
- głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 1. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
- w sprawie nadania nazwy ulicy na os. Cisowa  
„za” oddano  14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  0 
- głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 2. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
- w sprawie obwieszczenia o sprostowaniu błędu w tekście jednolitym uchwały w 
sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania 
lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony 
przez Gminę Kędzierzyn-Koźle. 
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„za” oddano  13 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  1 
- głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 3. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
- w sprawie przekazania środków finansowych dla policji. 
„za” oddano  14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  1 
- głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 4. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Kolejny wniosek o uzupełnienie porządku obrad  o punkt dot. projektu uchwały w 
sprawie zmian w planie pracy Rady Miasta złożył przewodniczący Rady Miasta 
Wojciech Jagiełło: 
„za” oddano  14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  0 
- głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 5. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Grzegorz Peczkis złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt dot. 
wprowadzenia zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej. Jednocześnie 
wyjaśnił, że uzupełnienie składu komisji zapobiegnie przypadkom braku kworum. 
„za” oddano  14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  0 
- głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 6. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Po uwzględnieniu wprowadzonych  zmian porządek dzienny sesji nr LI przedstawia 
się jak niżej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu Nr L/14 z sesji odbytej w dniu 26 lutego 2014 r. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania. 
6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkotykowych za 2013 rok. 
7. Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia w zakresie profilaktyki 

zdrowia oraz opieki pielęgnacyjnej i rehabilitacyjnej za 2013 rok. 
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8. Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych na lata 2009-2015 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

9. Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

10. Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2013-2015 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. zmiany uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania 
dla osób objętych wieloletnim programem „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania na lata 2014-2020” w formie pieniężnej, 

2. zmiany uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego                      
w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-
2020, 

3. zmiany uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w 
zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

4. obwieszczenia o sprostowaniu błędu w tekście jednolitym uchwały w sprawie 
zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania 
lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas 
nieoznaczony przez Gminę Kędzierzyn-Koźle, 

5. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w 
zakresie dofinansowania działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w 
Kędzierzynie-Koźlu,  

6. zmiany uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle, 

7. zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu, 

8. Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-Koźle”, 
9. nadania nazwy ulicy na osiedlu Kłodnica (Sławomira Mrożka), 
10. nadania nazwy ulicy na osiedlu Cisowa (Miłosna lub Skośna), 
11. nadania nazwy ulicy na osiedlu Kłodnica (Wisławy Szymborskiej), 
12. dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy 

Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego oraz zmiany siedzib obwodowych 
komisji wyborczych, 

13. utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy 
społecznej i areszcie śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych w zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. 
wyborach do Parlamentu Europejskiego, 

14. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości gruntowej zabudowanej, składającej się z działki nr 1050/3 km 
7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Elewatorowej, obręb Kłodnica, 

15. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Kędzierzyn-Koźle dla terenu leżącego w rejonie ul. Szkolnej, 
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16. współdziałania Gminy Kędzierzyn-Koźle z Gminami Bierawa, Reńska Wieś, 
Cisek, w zakresie aktualizacji obszaru i granic aglomeracji Kędzierzyn-Koźle, 

17. zatwierdzenia taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone przez PCC Energetyka 
Blachownia Spółka z o.o. z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu  w okresie od 1 
maja 2014r. do 30 kwietnia 2015r., 

18. zatwierdzenia taryfy cen i stawek opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia                     
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone przez Miejskie  
Wodociągi i Kanalizację w Kędzierzynie-Koźlu Spółka z o.o. w okresie od 1 
maja 2014r. do 30 kwietnia 2015r., 

19. zmiany uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu 
Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, 

20. zmiany uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, 
odraczania   i rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Kędzierzyn-
Koźle oraz jej jednostek organizacyjnych mających charakter cywilny, 

21. zmiany uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 
przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje, 

22. zmian w budżecie miasta na rok 2014, 
23. przekazania środków finansowych dla policji, 
24. zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 

 
12. Zmiany do planu pracy Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2014. 
13. Zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej. 
14. Wolne wnioski.  
15. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 3. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady,  korespondencji w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Wojciech Jagiełło, przewodniczący Rady Miasta.  

 (pisemna informacja  dołączona  do nin. protokółu) 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez prezydenta miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Paweł Rams, z-ca  prezydenta miasta.  

(pisemna informacja dołączona  do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 
 
Grzegorz Peczkis przypomniał, że w roku 2012 zwrócił się z pisemnym zapytaniem o 
możliwość wprowadzenia zmian w planie zagospodarowania przestrzennego, które 
umożliwi ą mieszkańcom terenów Kędzierzyna-Koźla budowę przydomowych 
oczyszczalni ścieków. W szczególności dotyczy to mieszkańców, którzy posiadają 
własne domy, a którym z uwagi na oddalenie od istniejącej sieci kanalizacyjnej nie 
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realizuje przyłącza Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji. Wówczas 
otrzymał zapewnienie, że z uwagi na złożoność sprawy Urząd do kwestii tej wróci w 
grudniu 2013. W związku z tym poprosił o informację jakie są postępy prac w tym 
zakresie, jakie czynności zostały poczynione i kiedy mieszkańcy uzyskają zgodę na 
budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Czy zostały już ustalone granice 
obszarów zagrożonych powodzią na terenie Kędzierzyna-Koźla ?  
 
Justyna Kucharczyk, kierownik referatu Planowania Przestrzennego i Ochrony 
Zabytków poinformowała, że Urząd nie może powrócić do tematu, gdyż do tej pory 
nie otrzymał map zagrożenie powodziowego. Jednocześnie dodała, że  w tej sprawie 
kontaktowała się z właściwymi jednostkami i otrzymała informację, że takie mapy są 
wykonane. Zadeklarowała, że po otrzymaniu owych map radni zostaną o tym fakcie 
poinformowani na komisjach lub sesji. 
 
W drugim  pytaniu radny Grzegorz Peczkis zwrócił się o informację czy miasto 
prowadzi działania zmierzające do uczestnictwa w Lokalnym Funduszu 
Pożyczkowym? 
 
Radny otrzymał informację, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
 
Ponadto radny Grzegorz Peczkis poinformował o swoim wewnętrznym przekonaniu, 
że  obowiązująca uchwała Rady Miasta w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, dopuszczająca przyznanie 
lokalu na czas trwania stosunku pracy na wniosek zainteresowanego pracodawcy, po 
zasięgnięciu opinii właściwej komisji Rady Miasta – stwarza sytuacje, że w pierwszej 
kolejności mieszkanie może otrzymać osoba lepiej sytuowana, niż osoba niemajętna. 
Uzasadniając swoje przekonanie podał przykład wniosku rozpatrywanego na 
marcowym posiedzeniu Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny. Poprosił o 
informację  jaką decyzję podjął prezydent. 
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta, przypomniał że zmiany wprowadzone do 
uchwały dotyczą przypadków gdy  przyszli najemcy są absolwentami średnich szkół 
lub wyższych uczelni zatrudnionymi na stanowiskach zgodnych z kierunkiem ich 
wykształcenia, ukończyli naukę nie później niż 2 lata przed złożeniem wniosku o 
wynajęcie komunalnego mieszkania służbowego, a ich wiek w dacie złożenia wniosku 
nie przekracza 30 roku życia. Poinformował, że ww. komisja pozytywnie 
zaopiniowała wniosek a prezydent jeszcze nie podjął decyzji. 
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem kiedy zostanie dokończony chodnik w 
rejonie sklepów Rossman i Netto (skrzyżowanie ul.  Wojska Polskiego i 
Kosmonautów). Dodał, że zapytanie do składa w imieniu  radnego Marka Niemca, 
który spóźni się na obrady Rady). 
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta poinformował, że nie może udzielić odpowiedzi, gdyż  
zarządcą tego chodnika jest Starostwo.  
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W kolejnym pytaniu radny Grzegorz Chudomięt poprosił o informację, czy były 
prowadzone rozmowy z dyrekcja PSP Nr 6 o udostępnienie mieszkańcom  parkingu 
znajdującego  się przed tą szkołą. 
 
Ewa Krahl, dyrektor Miejskiego Zarządu Oświaty i Wychowania wyjaśniła, że 
działania pani dyrektor wynikają z troski o bezpieczeństwo dzieci korzystających ze 
szkolnej świetlicy socjoterapeutycznej działającej w godzinach popołudniowych. 
Zdarzały się przypadki, że kierowcy urządzali wyścigi na tym parkingu, stwarzając 
niebezpieczne sytuacje. 
 
Grzegorz Chudomięt poinformował, że odpowiedź ta jego nie satysfakcjonuje, dlatego 
ponawia interpelację o udostępnienie tego parkingu mieszkańcom. 
 
Paweł Rams poinformował, że pani dyrektor szkoły zadziałała na prośbę rodziców  
dzieci uczęszczających do tej szkoły. Przedstawił propozycję   udostępnienia parkingu 
od godz. 19-tej do 7.00. 
 
Grzegorz Chudomięt podtrzymał interpelację i zakwestionował zasadność działań pani 
dyrektor. 
 
Wypowiedź radnego poparli Grzegorz Peczkis i Tadeusz Urbańczyk. 
 
Łukasz Szostak poprosił o informację z jakiego klucza dokonywane są wyceny 
mieszkań przeznaczonych do sprzedaży na rzecz najemców. Podał przykład dwóch 
mieszkań zlokalizowanych w tym samym bloku i o takim samym metrażu, których 
wycena różni się o pięćdziesiąt  tysięcy. 
 
Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 
Planowania Przestrzennego, poinformowała że rzeczoznawcy majątkowi wybierani są 
w trybie zamówienia publicznego oraz zadeklarowała udzielenie pisemnej odpowiedzi 
po przeanalizowaniu przypadku o którym mówi radny. 
 
Rafał Olejnik zwrócił się z zapytaniem dot. zastosowania światłowodów na terenie 
Kędzierzyna-Koźla. Powołując się na informację z Radia Park podał przykład małej 
gminy, która planuje położyć  taką sieć. 
 
Jacek Król, z-ca prezydenta, zadeklarował rozpoznanie tematu. Jednocześnie dodał, że 
gmina nie jest właścicielem takiej sieci. 
 
Łukasz Szostak podał przykład gminy Bierawa, która korzysta z sieci światłowodowej. 
 
Zbigniew Barszcz przypomniał, że na ostatniej sesji Rada Miasta podjęła uchwałę o 
oddaleniu skargi na dyrektora MZBK i był problem z wypracowaniem stanowiska w 
tej sprawie. Zwrócił się z pytaniem do przewodniczącego Rady Miasta co wiadomo w 
tej sprawie. 
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Przewodniczący Rady Miasta Wojciech  Jagiełło poinformował, że w punkcie „wolne 
wnioski”  zwróci się do Rady o powołanie komisji doraźnej. Dodał, że komisja ta 
będzie dysponowała szerokim zespołem materiału  do wypracowania stanowiska. 
Innej drogi prawnej w zaistniałej sytuacji nie da się zastosować.  
 
Grzegorz Mankiewicz  zwrócił się z prośbą o wystąpienie do Powiatu z apelem  o  
postawienie  zakazu parkowania przy ul. Wojska Polskiego,  na odcinku od przystanku  
w kierunku  NOT-u do przejścia dla pieszych. Uzasadniając poinformował o 
niebezpiecznych sytuacjach mających związek z samochodami parkującymi i 
zasłaniającymi widoczność kierowcom. Ponadto zwrócił się z pytaniem nawiązującym 
do ogłoszenia w Biuletynie Informacji Publicznej na temat dzierżawy trzech 
nieruchomości  w os. Kłodnica. Poprosił o informację kiedy był podział tych 
nieruchomości, kto jest wnioskodawcą wydzierżawienia tych nieruchomości oraz 
dlaczego na okres 10 lat, a nie 3 lat, skoro standardem jest dzierżawa najpierw na 3 
lata a potem przedłużenie na kolejne lata. 
  
Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 
Planowania Przestrzennego, poinformowała, że podział działek przy ul. Żabienieckiej 
był przeprowadzony w 2012 roku na wniosek Wydziału Zarządzania Drogami i 
związany był z korektą drogi. Wnioskodawcą dzierżawy jest mieszkanka osiedla. 
Odpowiadając na pytanie dot. okresu dzierżawy wyjaśniła, że jest to zgodne z uchwałą 
kompetencyjną, a przy ustalaniu okresu dzierżawy brane jest pod uwagę na jakie cele 
planuje się przeznaczyć nieruchomość. 
 
Grzegorz Mankiewicz zasugerował, że osoba wnioskująca ma działki w bezpośrednim 
otoczeniu nieruchomości pana prezydenta. Jego zdaniem lepszym rozwiązaniem 
byłoby gdy takie starania były podejmowane po zakończeniu przez prezydenta 
kadencji. 
 
Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 
Planowania Przestrzennego, podała przykład dzierżawy nieruchomości przez matkę 
byłego prezydenta, też w trakcie kadencji. 
 
Maciej Pająk, radca prawny,  poinformował że co do zasady możliwości korzystania z 
nieruchomości wchodzących w skład zasobu nieruchomości  gminnych – są równie 
dla wszystkich. Wyjątki od owej zasady muszą wynikać wprost z przepisów ustawy.   
 
Adam Sadłowski podał przykład Opola, Strzelec Op. i Ujazdu, gdzie inwestorzy 
chętnie lokalizują swoje zakłady. Poprosił o informację na jakim etapie realizowane są 
plany ściągnięcia dwóch inwestorów o których mieszkańcy byli informowani przed 
referendum. 
 
Jacek Król poinformował, że inwestorzy nadal zainteresowani są terenami 
inwestycyjnymi w KKPP.  Szerzej przedstawił tę kwestię.  
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Grzegorz Mankiewicz potwierdził informację z-cy prezydenta miasta oraz 
poinformował, że jeden z inwestorów podpisał list intencyjny. 
 
Ponadto na temat prac związanych z uzbrojeniem Pola Południowego wypowiedzieli 
się radni Andrzej Kopeć i Grzegorz Chudomięt, który zwrócił się z pytaniem czy 
kryteria  określone dla inwestorów a dotyczące liczby zatrudnionych pracowników i 
zainwestowanych środków w strefie ekonomicznej uległy zmianie, czy też strategia ta  
została złagodzona. 
 
Z sali padła deklaracja udzielenia pisemnej odpowiedzi.  
 
Grzegorz Chudomięt kontynuując wypowiedź nawiązał do prośby radnego Grzegorza 
Mankiewicza – poinformował, że przepisy ruchu drogowego wskazują w jakiej 
odległości można parkować od przejścia dla pieszych. Zwrócił również uwagę na 
niebezpieczną lokalizację przystanku autobusowego przy ul. Wojska Polskiego 
okolicy sklepu EURO-AGD. 
 
Łukasz Szostak zwrócił się z pytaniem do pani dyrektor MOSiR, jak planuje się 
zorganizować naukę pływania dla uczniów klas sportowych podczas remontu krytej 
pływalni. 
 
Zenona Kuś, dyrektor MOSiR poinformowała że remont zaplanowany jest na 240 dni. 
Aby zapewnić organizację zajęć dla klas sportowych prowadzi się rozmowy  na temat 
możliwości dowożenia uczniów tych klas na obiekty w Strzelcach i Krapkowicach. 
 
Łukasz Szostak w kolejnym pytaniu zwrócił się o informację jak będzie rozwiązana 
kwestia pracowników pływalni na okres remontu. 
 
Dyrektor MOSiR zapewniła, że pracownicy ci znajdą zatrudnienie na innych 
obiektach. 
 
Telesfor Jankowski poprosił o informację na temat  terminu zawarcia umowy na 
dostarczenie energii elektrycznej do zasilania oświetlenia na boisku w os. 
Lenartowice.  
 
Jacek Król, zadeklarował sprawdzenie. 
 
Kontynuując wypowiedź, radny Telesfor Jankowski zadeklarował pomoc w ustaleniu 
spadkobierców działki o pow. 3 ary . Dodał, że kontakt ze spadkobiercami rozwiąże 
kwestie utwardzenia jednej z dróg na tym osiedlu. Ponadto poinformował, że na 
wniosek Komisji Finansowo-Gospodarczej został sporządzony dla członków tej 
komisji wykaz środków finansowych niewykorzystanych przez rady osiedlowe w roku 
2013 oraz wstępny podział środków finansowych w wys. 15 tys. zł. dla każdej rady 
osiedla na rok 2014. Zdziwienia radnego budzi fakt, że w ramach tej kwoty rady 
osiedlowe planują realizację takich zadań jak remont chodnika, utwardzenie i 
odwodnienie wjazdu, konserwacja ogrodzenia, bodowa chodnika. Tego typu 
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inwestycje powinny być realizowane na zlecenie Urzędu Miasta. Natomiast kwota 15 
tys. zł powinna być przeznaczona na działalność statutową rady osiedlowej.  
 
Jacek Król, z-ca prezydenta miasta, wyjaśnił że  o taki podział środków wnioskowały 
rady osiedlowe. 
 
Grzegorz Mankiewicz poprosił o informację na temat podjętych działań w celu 
zapewnienia w okresie letnim w upalne dni właściwej temperatury  w salach 
przedszkolnych. Przypomniał, że w tej sprawie składał wniosek w sierpniu ubiegłego 
roku. 
 
Ewa Krahl, dyrektor MZOiW,  poinformowała że problem jest znany. Aktualnie  
analizowane są możliwości techniczne i finansowe jego rozwiązania. 
 
Wypowiedź uzupełnił Paweł Rams. Poinformował o obawach dyrektorów przedszkoli 
w przypadku zamontowania w niektórych pomieszczeniach  klimatyzacji. Część 
dyrektorów  rozważa montaż rolet. 
 
Grzegorz Mankiewicz  ponowił prośbę o rozwiązanie problemu wysokich temperatur 
w pomieszczeniach przedszkolnych. Wyraził również żal, że przy remoncie części 
pomieszczeń w przedszkolu nr 26 nie pomyślano o budowie węzła sanitarnego przy 
wszystkich salach przedszkolnych. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń w celu przedstawienia interpelacji lub 
zapytania – prowadzący obrady ogłosił 20 minut przerwy (przerwa trwała od 15.50 do 
16.50). 
 
Ad. 6. 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych za 2013 rok. 
 
Ewa Odulińska, z-ca przewodniczącego Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Rodziny poinformowała, że komisja zapoznała się i przyjęła przedłożone 
sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło przypomniał, że Rada nie głosuje 
sprawozdań.  Natomiast jeżeli w trakcie dyskusji padnie wniosek  dotyczący tekstu 
sprawozdania, to taki wniosek zostanie poddany pod głosowanie. 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przystąpiono do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.  
 
Ad. 7. 
Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia w zakresie profilaktyki zdrowia 
oraz opieki pielęgnacyjnej i rehabilitacyjnej za 2013 rok. 
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Ewa Odulińska, z-ca przewodniczącego Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Rodziny poinformowała, że komisja zapoznała się i przyjęła przedłożone 
sprawozdanie. Dodała również, że w trakcie dyskusji członkowie komisji wskazywali 
na potrzebę dotarcia do szerszego kręgu mieszkańców z informacją o możliwości 
skorzystania z programów zdrowotnych ujętych w Programie Ochrony Zdrowia, gdyż 
nie wszystkie oferowane badania profilaktyczne zostały wykorzystane. 
 
Ryszard Pacułt oceniając program stwierdził, że jest on dobrze opracowany i 
realizowany, jednak pomijane są w badaniach profilaktycznych  roczniki starsze. 
Podał przykład programu profilaktyki i wczesnego wykrywania raka prostaty, w 
którym przyjęto roczniki 1948-1963. Zaplanowano przebadanie 2000 osób, a 
przebadano 744 osoby. Zwrócił się z prośbą o zmodyfikowanie programu i 
zrezygnowanie  z granicy ograniczającej dostęp osób starszych do badań. 
 
Ewa Odulińska wyjaśniła, że gminny Program Ochrony Zdrowia został tak 
opracowany aby oferowane badania nie dublowały się z badaniami prowadzonymi w 
ramach  Narodowego Funduszu Zdrowia. 
 
Ryszard Pacułt podtrzymał  sugestię aby zrezygnować z ograniczeń  dot. osób 
starszych. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przystąpiono do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.  
 
Ad. 8. 
Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych na lata 2009-2015 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
 
Ewa Odulińska, z-ca przewodniczącego Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Rodziny poinformowała, że komisja analizując pisemne sprawozdanie  wysłuchała 
również informacji  pani Dyrektor MOPS o realizacji ww. Strategii. Dodała również, 
że członkowie komisji wyrażali obawy, że z powodu niepełnej etatyzacji w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Społecznej, w przyszłości gmina nie będzie mogła korzystać z 
pewnych programów wchodzących w zakres strategii. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przystąpiono do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.  
 
Ad. 9. 
Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2015 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że Komisja Zdrowia 
Spraw Socjalnych i Rodziny przyjęła ww. sprawozdanie. 
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Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przystąpiono do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.  
 
Ad. 10. 
Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2013-2015 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że Komisja Zdrowia 
Spraw Socjalnych i Rodziny przyjęła ww. sprawozdanie. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przystąpiono do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.  
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta, zwrócił się do radnych z prośbą o wprowadzenie 
do porządku obrad dodatkowego punktu, w  którym Rada Miasta  wyrazi wolę  
zabezpieczenia w budżecie miasta na rok 2014 środków na podwyżki wynagrodzeń 
pracowników administracji i obsługi w  gimnazjach, szkołach podstawowych i 
placówkach przedszkolnych. Jednocześnie poinformował że porządek dzienny 
dzisiejszej sesji przewiduje podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu miasta na 
rok 2014, jednak punkt ten został przewidziany do realizacji w końcowej części 
porządku obrad. Wprowadzenie takiego punktu do porządku obrad skróci czas 
oczekiwania zainteresowanych pracowników  administracji i obsługi na decyzję Rady.   
 
Wojciech Jagiełło, przewodniczący Rady Miasta, zwrócił się z wnioskiem o 
uzupełnienie porządku obrad o punkt w którym Rada wyrazi intencję w sprawie 
zabezpieczenia w budżecie miasta środków na podwyżki wynagrodzeń dla 
pracowników administracji i obsługi w placówkach oświatowych. 
 
Grzegorz Peczkis poprosił o informację na temat przewidzianych materiałów, które 
będą dla radnych podstawą do dyskusji. 
 
Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że dane na powyższy temat znajdują się w uzasadnieniu 
do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta. Jednocześnie poparł intencję 
przyznania podwyżek ww. grupie pracowników.  
 
Rafał Olejnik  poinformował, że w dniu dzisiejszym zostało zorganizowane spotkanie 
prezydenta miasta z grupą radnych. Na spotkaniu tym dyskutowano również kwestie 
podwyżek dla pracowników administracji i obsługi placówek oświatowych. Zwrócił 
uwagę, że punkt dot. wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2014 znajduje się 
w końcowej części porządku obrad, co oznacza że dyskusja na temat proponowanych 
zmian do budżetu miasta będzie prowadzona o późnej porze. Dodał, że kwota 
zabezpieczona w projekcie budżetu jest mniejsza od sugerowanej w trakcie dyskusji  
na spotkaniu. Z uwagi na fakt, że proponowane  zmiany do budżetu miasta dotyczą 
wielu zadań dyskusja na ten temat może być bardzo długa. Dlatego wskazane jest aby 
kwestie podwyżek dla pracowników administracji poddać już teraz pod dyskusję 
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Jednocześnie zauważył, że w kwestii przyznania podwyżek zarówno prezydent jak i 
radni są zgodni. 
 
Grzegorz Chudomięt przypomniał, że podczas sesji budżetowej została wykreślona 
kwota ok. 750 tys. zł. ze środków zaplanowanych na oświatę. Poprosił o informację na 
temat przyczyn wprowadzenia  takiego punktu do dzisiejszego porządku obrad oraz 
jaka jest opinia komisji problemowej na temat propozycji zwiększenia tych środków.  
 
Grzegorz Mankiewicz złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji przystąpienie 
do głosowania wniosku o uzupełnienie porządku obrad o dodatkowy punkt: 
„za” oddano  21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 7. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że punkt został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Ad. 11. 
1. Wyrażenie intencji Rady Miasta zabezpieczenia w budżecie miasta na rok 2014 
środków na podwyżkę wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi 
placówek oświatowych. 

 
Prezydent Miasta przypomniał, że w projekcie uchwały budżetowej były zaplanowane 
środki na podwyżki, jednak decyzją większości radnych zostały zdjęte. 
Z dotychczasowej dyskusji wnioskuje, że dzisiaj radni chcą zdecydować o tych 
podwyżkach. W związku z tym zadeklarował przyjęcie każdej formy dialogu aby 
osiągnąć ten efekt. Dzisiaj obecni na sesji pracownicy oświaty powinni otrzymać 
informację, że podwyżki będą, natomiast dalsza dyskusja dot. wysokości i zasady 
wprowadzenia podwyżek powinna być kontynuowana w innym gronie, tj. między 
związkami zawodowymi, pracownikami i kierownictwem. Poinformował że organ 
wykonawczy jest w stanie wygospodarować dzisiaj środki i jeszcze w trakcie roku 
budżetowego wyrównać wynagrodzenie do płacy minimalnej. Zadeklarował, że 
podwyżki będą wprowadzone od kwietnia br.  
 
Grzegorz Mankiewicz poinformował, że brał udział w dyskusji nad uchwaleniem 
budżetu. Potwierdził, że grupa radnych złożyła wniosek o obniżenie  części środków 
zaplanowanych na wynagrodzenia, ale nie dlatego że radni ci byli przeciwni 
przyznaniu podwyżek dla nauczycieli lub dla pracowników obsługi lecz nie godzili się 
oni na tak drastyczne, bo  wynoszące ok. 24 mln  zł.  zadłużenie gminy. Jednocześnie 
na sesji budżetowej radni wskazywali możliwość powrócenia do tematu przy podziale 
wolnych środków, gdyż wówczas mieli już wiedzę, że będzie to kwota ok. 10 mln. zł. 
Zwrócił również uwagę, że niezależnie od dzisiejszej decyzji Rady zwiększenia 
środków na oświatę, powtórzy się sytuacja jak co roku, że pod koniec roku będzie 
potrzeba przyznania dodatkowych środków na oświatę. Poinformował również, że 
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prezydent wnioskuje do Rady o zabezpieczenie w budżecie miasta środków na 
podwyżki, Rada zabezpiecza kwotę, a dyrektorzy jednostek oświatowych dzielą 
przekazane środki. Odpowiadając na pytanie w sprawie opinii branżowej komisji do 
projektu uchwały wyjaśnił, że komisja finansowa nie wypracowała opinii z powodu 
przedłożenia projektu uchwały dzień przed posiedzeniem. Przypomniał, że zgodnie ze 
Statutem Gminy  materiały dot. porządku obrad powinny być przekazane członkom 
komisji na 7 dni przed posiedzeniem. W dalszej części przedstawił stanowisko 
dotyczące wysokości podwyżek. Priorytetem jest urealnienie, wyrównanie płacy 
zasadniczej tych osób, które mają płacę zasadniczą niższą niż najniższa płaca krajowa. 
Następnie należy zastanowić się ile jest środków na podwyżki już po urealnieniu płacy 
zasadniczej. Przypomniał, że 30% pracowników ma płacę niższą od minimalnej 
krajowej. Jednocześnie podkreślił, że w kwestii przyznania podwyżek istnieje wola 
dojścia do porozumienia. Zdementował informację przekazaną przez Pawła Ramsa, 
zastępcę prezydenta, na spotkaniu z pracownikami administracji, że część radnych 
zabrała im środki na podwyżki. 
 
Paweł Rams, potwierdził że na spotkaniu z pracownikami administracji i obsługi 
przekazał informację, że na wniosek komisji oświaty i komisji finansowej została 
obniżona o ponad 1 mln. zł. kwota zaplanowana przez prezydenta  na wynagrodzenia,  
między innymi dla pracowników administracji. 
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z pytaniem a jednocześnie wyraził przekonanie, że 
prezydent nie przekazał na spotkaniu pełnej informacji o tym  czym kierowali się radni 
zmniejszając środki oraz że na sesji budżetowej wyrażali oni wolę wrócenia do tematu 
przy podziale wolnych środków. Zarzucił połowiczne przekazanie informacji.  
 
Tomasz Wantuła przypomniał wypowiedź przewodniczącego komisji finansowej, że 
kwota 1 mln. zł. o którą zmniejszono środki na wynagrodzenia w oświacie mieści się 
w granicy błędu statystycznego. Zwrócił się również z prośbą aby nie politykować  
lecz skupić się w dyskusji na merytorycznych kwestiach. Dodał, że wszyscy wyrażają 
wolę  zabezpieczenia środków na podwyżki, dlatego dalsza dyskusja powinna 
zmierzać do wskazania wytycznych dla pani dyrektor, która na ich podstawie określi 
zasady. Wyraził nadzieję, że wszyscy są zgodni,  że sztuczne podciąganie zarobków 
do pensji minimalnej poprzez premie i wysługę lat  jest niedobre. 
 
Rafał Olejnik poinformował, że na dzisiejszym spotkaniu z prezydentem radni 
sugerowali aby podwyżki zacząć od wyrównania płacy minimalnej. Przypomniał, że 
radni wnioskując o obniżenie środków na zadaniach inwestycyjnych i w oświacie nie 
chcieli dopuścić do nadmiernego zadłużenia gminy. Jednocześnie radni ci  wskazywali 
na możliwość uzupełnienia kwot przy podziale wolnych środków. Wyraził 
przekonanie, że dzisiaj wszyscy radni zagłosują za zabezpieczeniem środków na 
podwyżki. 
 
Tomasz Wantuła ponownie zwrócił się z prośbą o niedyskutowanie  i wyrażenie woli 
przyznania podwyżek w głosowaniu. 
Ryszard Pacułt poparł  powyższą wypowiedź prezydenta. 
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Rafał Olejnik zaproponował 5 minut przerwy na opracowanie projektu uchwały, która 
będzie odzwierciedlała wolę Rady. 
 
Tomasz Wantuła poinformował, że pieniądze są zabezpieczone w autopoprawce do  
budżetu miasta. Teraz wystarczy, że Rada w głosowaniu wyrazi wolę przyznania tej 
kwoty. Natomiast co do zasad, to pewnie wytyczne będą wskazane w dyskusji przy 
zmianach w budżecie. Przypomniał, że Rada będzie musiała odnieść się również do 
orzeczenia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Andrzej Kopeć  podzielił się obawą, że teraz Rada może wyrazić wolę przyznania 
podwyżek  a podczas procedowania zmian do budżetu miasta  i negocjacji Rady z 
prezydentem porozumienie nie zostanie osiągnięte  
 
Wojciech Jagiełło, przewodniczący Rady Miasta podkreślił, że wszyscy są zgodni i 
nikt nie ma wątpliwości w kwestii zasadności podwyżek. Zasygnalizował, że radni 
będą mieli jeszcze dalej idącą propozycję, gdyż podwyżki są niewystarczające  
 
Maciej Pająk, radca prawny,  przedstawił i uzasadnił sugestię aby radni teraz 
rozważyli podjęcie uchwały na podstawie przepisów Statutu Gminy, które pozwalają 
Radzie podejmować uchwały intencyjne zawierające jej stanowisko. 
 
Grzegorz Peczkis zaproponował przesunięcie i  zrealizowanie teraz - w obecności 
pracowników administracji i obsługi - punktu dot. podjęcia uchwały w sprawie zmian 
w budżecie miasta na rok 2014.  Poinformował, że jest to wniosek formalny. 
 
Maciej Pająk, radca prawny, podzielił się obawą, że debata nad wprowadzeniem zmian 
w budżecie miasta na rok 2014  może być trudna i skomplikowana oraz trwać bardzo 
długo. Zaproponowane dzisiaj przez prezydenta zmiany do budżetu zawierają nie 
tylko propozycje prezydenta lecz również zalecenia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
która w orzeczeniu wskazała na błędy w uchwale Rady Miasta podjętej w dniu 11 
lutego  br.  
 
Wojciech Jagiełło poparł sugestię radcy prawnego. 
 
Rafał Olejnik poinformował, że zanim złoży wniosek o zakończenie dyskusji  i 
przygotowanie uchwały intencyjnej, zwraca się z prośbą do radnego Grzegorza 
Peczkisa o wycofanie wniosku formalnego. Poparł  sugestię radcy prawnego aby Rada 
podjęła uchwałę intencyjną wyrażającą wolę zabezpieczenia w budżecie miasta 
środków na podwyżki dla pracowników administracji i obsługi.  Jednocześnie zgodził 
się, że dyskusja nad zmianami do budżetu miasta może być bardzo długa, gdyż wiele 
kwestii wymaga jeszcze uzgodnienia. 
 
Grzegorz Peczkis wyjaśnił, że jego determinacja wynika z braku wiary w obietnice 
władz.  
Wojciech Jagiełło upewnił się czy radny wycofał wniosek. 
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Tomasz Wantuła poinformował, że po konsultacji z radcą prawnym, korzystając z 
uprawnień prezydenta miasta, zamierza przedłożyć Radzie intencyjny projekt 
uchwały. 
 
Grzegorz Peczkis wycofał wniosek formalny. 
 
Prowadzący obrady głosił 5 minut przerwy (przerwa trwała od 17.40 do 18.10) 
W trakcie przerwy prezydent miasta, sekretarz miasta i kierownik Wydziału Organizacyjnego 
korzystając z  sugestii racy prawnego zredagowali projekt uchwały.  
 
Po wznowieniu obrad głos zabrał radny Grzegorz Chudomięt, który zwrócił uwagę na 
powstały chaos wynikający ze zgłoszonych wniosków formalnych. Przypomniał, że 
wnioski formalne Przewodniczący Rady poddaje pod głosowanie po dopuszczeniu 
jednego głosu „za” i jednego głosu „przeciw” wnioskowi.  Wymóg ten nie został 
dopełniony. 
 
Wojciech Jagiełło, prowadzący obrady, podziękował za uwagę. Jednocześnie wyjaśnił, 
że wniosek formalny został wycofany, dlatego uznał że nie ma potrzeby stosowania 
przepisu określonego w § 34 ust. 2 Statutu Gminy. 
Następnie odczytał treść projektu uchwały w sprawie deklaracji intencji 
zabezpieczenia w budżecie miasta na 2014 r. środków na podwyżkę wynagrodzeń 
zasadniczych pracowników placówek oświatowych niebędących nauczycielami do 
poziomu co najmniej wynagrodzenia minimalnego.  
 
„§ 1.Deklaruje się intencję zabezpieczenia w budżecie miasta na 2014 r. środków na 
podwyżkę wynagrodzeń zasadniczych pracowników placówek oświatowych niebędących 
nauczycielami do poziomu co najmniej wynagrodzenia minimalnego. 
 
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega publikacji na podmiotowej stronie 
Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle Biuletynu Informacji Publicznej.” 
 
 
Grzegorz Chudmięt poprosił o informację jaka jest podstawa prawna proponowanej 
uchwały. 
 
Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że jest to  § 22 ust.1 pkt.2 uchwały nr XXIII/301/12 Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie Statutu Gminy 
Kędzierzyn – Koźle. 

Radca prawny zacytował treść § 22 ust. 1 pkt 2 ww. uchwały. 

§22.1. Rada oprócz uchwał w sprawach należących do jej kompetencji, określonych 
w ustawach, może podejmować także uchwały zawierające: 

2) deklaracje – ustalające samozobowiązanie się do określonego postępowania. 
 

Grzegorz Mankiewicz podzielił się wątpliwościami dot. proponowanej treści uchwały. 
Jego zdaniem proponowana treść nie odzwierciedla w pełni rozmów prowadzonych w 
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gabinecie prezydenta. Projekt ten odzwierciedla tylko to, że zabezpieczamy  środki dla 
osób, które mają wynagrodzenie niższe niż najniższa płaca krajowa – wskazał na zapis 
„co najmniej” - natomiast radni rozmawiając z prezydentem chcieli uzyskać 
informację, że to wynagrodzenie będzie  wyrównane do najniższej krajowej. Będą też 
zabezpieczone w budżecie środki na podwyżkę dla pozostałych pracowników. Zwrócił 
uwagę, że projekt uchwały dotyczy 70% pracowników, którzy mają płacę niższą niż 
najniższa, natomiast nie dotyczy 30% pracowników, którzy mają płacę powyżej 
najniższej krajowej. Intencją radnych było wyrównać i dać podwyżkę pozostałym 
pracownikom 
 
Wojciech Jagiełło poinformował, że z  zapisów  projektu uchwały wnioskuje, że  
gmina ma obowiązek wyrównać wynagrodzenie zasadnicze do poziomu płacy 
minimalnej, bez pochodnych. 
 
Radca prawny Maciej Pająk  podzielił  się obawą, że nie uda się próba bardziej 
szczegółowego niż to jest w projekcie uchwały intencyjnej określenia wysokości 
podwyżek, które mogłyby być wprowadzone dla pracowników w związku z 
zabezpieczeniem w budżecie miasta środków na te podwyżki. Zauważył, że uchwała 
intencyjna jest skonstruowana w sposób otwarty i wyraża intencje zabezpieczenia 
takich środków, które umożliwi ą podwyższenie wynagrodzeń zasadniczych, a to 
spowoduje automatycznie podwyżkę pochodnych od wynagrodzenia zasadniczego, do 
poziomu co najmniej płacy minimalnej. Ta uchwała intencyjna otwiera drogę do 
zabezpieczenia w budżecie miasta takich środków, które umożliwi ą podwyższenie 
wynagrodzeń zasadniczych i w ślad za tym całego wynagrodzenia również tym 
pracownikom którzy juz mają wynagrodzenie na poziomie płacy minimalnej. Próba 
dalszego jakiegokolwiek uszczegółowiania parametrów na podstawie których należy 
ustalić w budżecie miasta środki na podwyżki, przerodzi się w dyskusję nad treścią 
budżetu miasta. Przypomniał, że radni chcieli tej dyskusji uniknąć w związku z 
obecnością na sesji pracowników administracji. Dodał, że uchwała zmieniająca budżet 
miasta implikuje szereg innych kwestii, które mogą być przyczyną dłuższej dyskusji. 
Na zakończenie zaapelował o rozważenie podjęcia uchwały w przedłożonym przez 
prezydenta brzmieniu, gdyż jest ona na tyle elastyczna, że nie ogranicza radnych w 
dyskusji nad zmianami w budżecie miasta, która będzie prowadzona  w dalszej części 
obrad.  
 
Tomasz Wantuła, wnioskodawca projektu uchwały wyjaśnił, że pojęcie „co najmniej” 
oznacza „nie mniej niż” czyli wyrównujemy i będziemy planowali więcej. Zgodził się 
z radcą prawnym, że na etapie uchwały intencyjnej trudno jest określić kwoty. 
Poinformował, że pani dyrektor zobowiązała się do niezwłocznego przedstawienia 
kwot.  Uspokoił obecnych, że nie jest to tylko wyrównanie do podstawy ale też jest 
mowa o podwyżkach dla tej grupy, która już osiąga minimalną pensję. Jednak 
priorytetem jest wyrównanie tym pracownikom, którzy uzyskują ten minimalny 
przychód  za pomocą premii i wysługi lat. Przypomniał o deklaracji radnych, że w 
trakcie roku będą przyznane kolejne środki aby wystarczyło na podwyżki.  
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Grzegorz Mankiewicz zauważył, że „co najmniej” nie oznacza, że będzie więcej. 
Dlatego nie widzi przeszkód aby wprowadzić zapis w § 1  
1.Deklaruje się intencję zabezpieczenia w budżecie miasta na 2014 r. środków na 
podwyżkę wynagrodzeń zasadniczych pracowników placówek oświatowych 
niebędących nauczycielami do poziomu najniższego wynagrodzenia ustawowego.  
2. Deklaruje się intencję zabezpieczenia w budżecie miasta na 2014 r. środków na 
podwyżkę wynagrodzeń zasadniczych pracowników placówek oświatowych 
niebędących nauczycielami. 
 
Taki zapis zagwarantuje podwyżkę wynagrodzeń zasadniczych do poziomu 
minimalnego oraz da możliwość przeanalizowania możliwości przyznania podwyżek 
wszystkim pozostałym pracownikom. 
 
Tomasz Wantuła poinformował, że zgadza się na każdą poprawkę, która wyrazi 
intencję i będzie poprawna pod względem prawnym. Poprosił radcę prawnego o 
odniesienie się do propozycji radnego. Jednocześnie przypomniał, że radny Grzegorz 
Mankiewicz składał już takie wnioski, które wymagają rozstrzygnięcia w trybie 
nadzoru. 
 
Wojciech Jagiełło zauważył, że intencja zaproponowana przez radnego Grzegorza 
Mankiewicza jest już zawarta w projekcie uchwały. 
 
Maciej Pająk poinformował, że ma wątpliwości prawne czy treść zaproponowana 
przez radnego Mankiewicza odzwierciedla intencje wyrażone w uzasadnieniu do 
zaproponowanej przez radnego treści oraz podzielił się obawą, że Rada deklarując 
podwyżki wszystkim pracownikom wykracza poza swoje kompetencje i przejmuje 
kompetencje kierownika placówki. Wątpliwości takich nie budzi projekt uchwały w 
treści zaproponowanej przez prezydenta miasta a odczytanej przez przewodniczącego 
Rady Miasta. 
 
Grzegorz Peczkis przypomniał, że Rada już kilkakrotnie podejmowała uchwały 
intencyjne,  które nie zostały zrealizowane np.  trzy uchwały dot. utworzenia 
hospicjum. Dodał, że mimo poparcia wszystkich radnych dla inicjatywy utworzenia 
hospicjum, do tej pory placówka ta nie powstała. 
 
Grzegorz Chudomięt złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do 
głosowania.  
„za” wnioskiem oddano  17 głosów 
„przeciw” 3 
„wstrzymujących się” 2 
- głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 8. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
 
Następnie prowadzący obrady Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie deklaracji intencji zabezpieczenia w budżecie miasta na 2014 r. 
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środków na podwyżkę wynagrodzeń zasadniczych pracowników placówek 
oświatowych niebędących nauczycielami do poziomu co najmniej wynagrodzenia 
minimalnego.  
„za” oddano  22 głosy 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 9. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/580/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie deklaracji intencji zabezpieczenia w budżecie miasta na 2014 r. środków na 
podwyżkę wynagrodzeń zasadniczych pracowników placówek oświatowych niebędących 
nauczycielami do poziomu co najmniej wynagrodzenia minimalnego.  

 (tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Podczas realizacji ww. punktu na sali posiedzeń obecna była liczna grupa pracowników 
administracji i obsługi placówek oświatowych. Grupa ta opuściła salę po podjęciu powyższej 
uchwały. 
 
2. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę  w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie 
dożywiania dla osób objętych wieloletnim programem „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania na lata 2014-2020” w formie pieniężnej. 
 
Radni nie wnosząc uwag, podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano  20 głosów. 
(wydruk z głosowania nr 10. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/581/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych 
wieloletnim programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020” w 
formie pieniężnej. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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3. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” 
na lata 2014-2020 
 
Radni nie wnosząc uwag, podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano  21 głosów. 
 (wydruk z głosowania nr 11. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/582/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego                    
w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu 
wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w 
postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania” na lata 2014-2020. 
 
 
Radni nie wnosząc uwag, podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano  21 głosów. 
 (wydruk z głosowania nr 12. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/583/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 
w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie obwieszczenia o sprostowaniu błędu w tekście 
jednolitym uchwały w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz 
ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na 
czas nieoznaczony przez Gminę Kędzierzyn-Koźle 

Konieczność sprostowania błędu  uzasadnił radca prawny Maciej Pająk.  
(pisemne uzasadnienie dołączone do projektu uchwały) 
Radni nie wnosząc uwag, podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano  21 głosów. 
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 (wydruk z głosowania nr 13. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/584/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie obwieszczenia o sprostowaniu błędu w tekście jednolitym uchwały w sprawie 
zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony przez 
Gminę Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kędzierzyńsko-Kozielskiemu  w zakresie dofinansowania działalności Warsztatów 
Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-Koźlu  
 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 
- Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Radni nie wnosząc uwag, podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano  23 głosy. 
(wydruk z głosowania nr 14. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/585/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu                  
w zakresie dofinansowania działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-
Koźlu  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 
- Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
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„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane  1. 
(wydruk z głosowania nr 15. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/586/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
8. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu. 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Ryszard Pacułt, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
- Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane  2. 
(wydruk z głosowania nr 16. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/587/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-

Koźle i nadania jej Statutu. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Miasta 
Kędzierzyn-Koźle” 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały wraz z autopoprawką 
przedstawił Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej. 
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Ryszard Pacułt poinformował, że na posiedzeniu Komisji Prawno-Administracyjnej 
głosował „za” autopoprawką, ale po analizie  propozycji prezydenta aby przyjąć 
ograniczenie liczby wyróżnionych  z pięciu do trzech w ciągu raku  roku uznał, że 
przyjęcie takiej autopoprawki będzie niewłaściwe. W związku z tym wnioskuje  aby § 
2 ust. 1 otrzymał treść 
„Tytuł Honorowy nadaje się jednorazowo. Corocznie można nadać nie więcej niż pięć 
Tytułów Honorowych.” 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poddał wniosek pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane  3. 
(wydruk z głosowania nr 17. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada przyjęła wniosek. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką i przyjętym wnioskiem: 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane  2. 
(wydruk z głosowania nr 18. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/588/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-Koźle” 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Kłodnica. 
 
Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała propozycję aby ulicy 
nadać nazwę Sławomira Mrożka.  
 
Adam Sadłowski poinformował, że będzie głosował przeciw nadania nazwy ulicy 
Sławomira Mrożka ze względu na jego działalność w latach stalinizmu. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
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„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 4 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane  3. 
(wydruk z głosowania nr 19. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 

 
Uchwała Nr LI/589/14 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 26 marca 2014 r. 
 

w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Kłodnica 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Cisowa 
 
Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała propozycję aby ulicy 
nadać nazwę Skośna.  
 
Grzegorz Mankiewicz  poinformował, że wraz z radną Elżbietą Czeczot wnioskują aby 
ulicy nadać nazwę Miłosna. 
 
Hubert Majnusz poinformował, że Rada Osiedla Cisowa oraz mieszkaniec który już 
mieszka przy tej ulicy proponują nazwę  Skośna 
 
Halina Fogel poprosiła o uszanowanie woli Rady Osiedlowej. 
 
Prowadzący obrady Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
UAiŚN aby ulicy nadać nazwę Skośna. 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 3 
- głosy nieoddane  2. 
(wydruk z głosowania nr 20. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada przyjęła wniosek. 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na 
osiedlu Cisowa – ulica Skośna: 
„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane  3. 
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(wydruk z głosowania nr 21. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/590/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Cisowa 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
12. Podjęcie  uchwały w sprawie  nadania nazwy ulicy na osiedlu Kłodnica 
 
Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała propozycję aby ulicy 
nadać nazwę Wisławy Szymborskiej.  
 
Grzegorz Peczkis  poinformował, że zamierza złożyć wniosek o zmianę tej propozycji  
Uzasadniając wniosek stwierdził, że Wisława Szymborska bez względu na to, że 
dostała Nagrodę Nobla i bez względu na to jaką ciekawą poezję pisała w późniejszej 
twórczości, to dała się uwikłać w wychwalanie zbrodniarzy, popełniła kilka twórczych 
elementów odnośnie wychwalania działalności Lenina bądź użalała się nad śmiercią 
innego zbrodniarza Józefa Stalina. Dla poparcia swojej opinii zacytował fragmenty z 
twórczości poetki. Dodał również, że jeżeli chodzi o dalszą twórczość Pani Wisławy 
Szymborskiej, to nie ma przeciwwskazań i nie neguje jej działalności. Jednak takie 
wiersze funkcjonują. Być może były to ciężkie czasy i poetka nie miała wyboru, 
jednak w tym okresie wiele osób nie uległo reżimowi, dlatego ze względu na pamięć 
tych osób nie wypada gloryfikować osób, które uległy temu reżimowi. 

W dalszej części zaproponował wniosek aby ulicy nadać nazwę Jana Opieli, 
który był budowniczym kościoła  na Pogorzelcu i twórcą wspólnoty parafialnej na 
Pogorzelcu p.w. bł. Eugeniusza de Mazenoda. W latach 1982 – 1990 był proboszczem 
w tej parafii. 
 
Adam Sadłowski poinformował, że w 1953 roku  Pani Wisława Szymborska wraz z 
innymi przedstawicielami Krakowskiego Salonu, w tym Panem Sławomirem 
Mrożkiem,  podpisała apel potępiający skazanych na karę śmierci - w pokazowym 
procesie politycznym opartym na fałszywych dowodach. Odczytał fragment  rezolucji 
Związku Literatów Polskich w Krakowie z 8 lutego 1953 roku w sprawie procesu 
krakowskiego. Zacytował również kilka wierszy z twórczości Pani Szymborskiej z 
okresu stalinizmu. 
 
Rafał Olejnik zwrócił się z pytaniem czy Rada Osiedla Kłodnica pozytywnie 
zaopiniowała nazwanie ulicy Wisławy Szymborskiej. 
Z sali padła twierdząca odpowiedź. 
W dalszej wypowiedzi nawiązał do wniosku radnego Grzegorza Peczkisa, któremu 
zaproponował nadanie nazwy o. Jana Opieli jednej z ulic zlokalizowanych na terenie 
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osiedla Pogorzelec. Poprosił również aby twórczość Pani Szymborskiej traktować 
całościowo, gdyż dla wielu ludzi była Ona wielkim autorytetem. Zaapelował aby nie 
wypierać się ludzi, którzy są naszym dobrem zewnętrznym. Przypomniał o 
specyficznych uwarunkowaniach politycznych, które miały wpływ na młodych ludzi. 
Kończąc – poprosił o uszanowanie opinii Rady Osiedlowej Kłodnica, która proponuje 
nazwanie ulicy imieniem Wisławy Szymborskiej. 
 
W dalszej dyskusji głos zabrali: 
Grzegorz Peczkis – ponownie uzasadnił wniosek w sprawie nazwania ulicy imieniem 
Jana Opieli.  
 
Grzegorz Chudomięt podzielił się uwagą, że każdemu można łatkę przypiąć oraz 
przypomniał jedną z najbardziej znanych perykop „Kto jest bez grzechu niech rzuci 
kamieniem”   
W podobnym tonie wypowiedział się radny Grzegorz Mankiewicz 
 
Halina Fogel poprosiła o uszanowanie wniosku mieszkańców osiedla Kłodnica. 
 
Zbigniew Barszcz poparł propozycję nawania ulicy imieniem Wisławy Szymborskiej 
oraz poprosił aby nie „grzebać w życiorysach”. Kończąc, złożył wniosek formalny o 
zakończenie dyskusji. 
„za” wnioskiem oddano 11 głosów, 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 2 
- głosy nieoddane  3. 
(wydruk z głosowania nr 22. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada przyjęła wniosek o zakończenie 
dyskusji. 
 
W związku z tym przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie  wniosek 
radnego Grzegorza Peczkisa o nazwanie ulicy na osiedlu  Kłodnica  imieniem Jana 
Opieli 
„za” wnioskiem oddano 4 głosy, 
„przeciw” 13 
„wstrzymujących się” 3 
- głosy nieoddane  3. 
(wydruk z głosowania nr 23. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada oddaliła wniosek. 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na 
osiedlu Kłodnica – nadaje się nazwę Wisławy Szymborskiej. 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 3 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane  2. 
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(wydruk z głosowania nr 24. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/591/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Kłodnica 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania opisu granic stałych obwodów 
głosowania na obszarze Gminy Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego oraz zmiany 
siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Andrzej 
Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej. 
 
Wiesław Księski, sekretarz miasta, podziękował za podjęcie uchwały w której ulicę 
nazwano imieniem Wisławy Szymborskiej. 
 
Hubert Majnusz przypomniał o wykreśleniu nazwy ulica „Miłosna” i pozostawienie  
nazwy ulica „Skośna”. 
 
Zbigniew Romanowicz, kierownik Wydziału Organizacyjnego poinformował, że jest 
stosowna autopoprawka do projektu uchwały. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką: 
„za” oddano 22  głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane  1. 
(wydruk z głosowania nr 25. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/592/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy 

Kędzierzyn-Koźle do stanu faktycznego oraz zmiany siedzib obwodowych komisji 
wyborczych  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

w szpitalach, domu pomocy społecznej i areszcie śledczym, ustalenia ich 
numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w zarządzonych 
na dzień 25 maja 2014 r. wyborach do Parlamentu Europejskiego. 

 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Andrzej 
Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 23  głosy, tj. uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 (wydruk z głosowania nr 26. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/593/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach, domu pomocy 
społecznej i areszcie śledczym, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych w zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r. wyborach do Parlamentu 
Europejskiego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej zabudowanej, składającej się 
z działki nr 1050/3 km 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Elewatorowej, 
obręb Kłodnica. 

 
Informacje o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 23  głosy, tj. uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 (wydruk z głosowania nr 27. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
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Uchwała Nr LI/594/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości gruntowej zabudowanej, składającej się z działki nr 1050/3 km 7, 
położonej w Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Elewatorowej, obręb Kłodnica. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle dla terenu leżącego w 
rejonie ul. Szkolnej. 

 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 22  głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane  1. 
(wydruk z głosowania nr 28. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/595/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Kędzierzyn-Koźle dla terenu leżącego w rejonie ul. Szkolnej. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania Gminy Kędzierzyn-Koźle z Gminami 

Bierawa, Reńska Wieś, Cisek, w zakresie aktualizacji obszaru i granic aglomeracji 
Kędzierzyn-Koźle. 
 

Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Wiesław 
Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 23  głosy, tj. uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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 (wydruk z głosowania nr 29. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/596/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie współdziałania Gminy Kędzierzyn-Koźle z Gminami Bierawa, Reńska Wieś, 
Cisek, w zakresie aktualizacji obszaru i granic aglomeracji Kędzierzyn-Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cen i opłat za usługi zbiorowego 

zaopatrzenia  w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków świadczone przez 
PCC Energetyka Blachownia Spółka z o.o. z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu  w 
okresie od 1 maja 2014r. do 30 kwietnia 2015r., 

 
Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej 
poinformował, że komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego poinformował, że komisja z uwagi na brak obecności przedstawicieli 
spółki PCC  Energetyka Blachownia postanowiła przenieść rozpatrywanie tego 
wniosku na kolejne posiedzenie komisji. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Wojciech 
Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 0. 
„przeciw” 19 
„wstrzymujących się” 4 
- głosy nieoddane  0. 
(wydruk z głosowania nr 30. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że projekt uchwały nie uzyskał akceptacji 
Rady i uchwała nie została podjęta. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryfy cen i stawek opłat za usługi 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzanie ścieków 
świadczone przez Miejskie  Wodociągi i Kanalizację w Kędzierzynie-Koźlu 
Spółka z o.o. w okresie od 1 maja 2014r. do 30 kwietnia 2015r. 

 
Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego poinformował, że komisja z powodu braku na posiedzeniu komisji 
przedstawicieli spółki MWiK postanowiła przenieść rozpatrywanie tego wniosku na 
kolejne posiedzenie komisji 
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Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej 
poinformował, że komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o informację o ile procent wzrastają stawki opłat. 
 
Barbara Ermisch-Lipniacka, prezes Zarządu MWiK Sp. z o.o. poinformowała, że 
stawki pozostają na tym samym poziomie. 
 
O dodatkowe informacje zwrócili się: 
- Stanisław Gładysz – interesował się kosztami usług dot. gospodarki osadami 
świadczonymi przez MWiK. 
- Mirosław Wantuła – zwrócił uwagę, że od wielu lat pierwszy raz ceny nie wzrosły. 

Czy jest szansa aby w przyszłości ceny mogły być niższe. 
- Rafał Olejnik zwrócił się z pytaniem czy w poprzednich latach spółka osiągała zysk. 
- Wiesław Fąfara interesował się opłatami za wody opadowe i roztopowe.  
- Grzegorz Peczkis zwrócił się z pytaniem czy MWiK starał się w roku 2012 i 2013 o   
zwolnienie z podatku od nieruchomości. 
 
Do pytań odniosła się Barbara Ermisch-Lipniacka, prezes Zarządu MWiK Sp. z o.o. 
Poinformowała o czynnikach kształtujących ceny oraz zastrzegła, że w tej kwestii nie 
może zadeklarować jednoznacznie jakie będą tendencje. Potwierdziła, że jedynie na 
poziomie sprzedaży spółka osiągała zysk. Poinformowała również, że spółka nie 
wnioskowała o zwolnienie z podatku od nieruchomości. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Wojciech 
Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 8 głosów. 
„przeciw” 6 
„wstrzymujących się” 5 
- głosy nieoddane  4. 
(wydruk z głosowania nr 31. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/597/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
w sprawie zatwierdzenia taryfy cen i stawek opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzanie ścieków świadczone przez Miejskie  Wodociągi i 
Kanalizację w Kędzierzynie-Koźlu Spółka z o.o. w okresie od 1 maja 2014r. do 30 
kwietnia 2015r. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 
celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie 
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kosztów inwestycji    z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej – wraz z 
autopoprawką polegającą na uzupełnieniu podstawy prawnej. 

 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 18  głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane  4. 
(wydruk z głosowania nr 32. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/598/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu 
Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji                   
z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i trybu 

umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy 
Kędzierzyn-Koźle oraz jej jednostek organizacyjnych mających charakter cywilny 
– wraz z autopoprawką polegającą na uzupełnieniu podstawy prawnej. 

 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Grzegorz 
Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 17  głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane  5. 
(wydruk z głosowania nr 33. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
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Uchwała Nr LI/599/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania                 
i rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Kędzierzyn-Koźle oraz jej 
jednostek organizacyjnych mających charakter cywilny. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje - wraz z 
autopoprawką polegającą na uzupełnieniu podstawy prawnej. 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Grzegorz 
Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 17  głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane  5. 
(wydruk z głosowania nr 34. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/600/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Prowadzący obrady ogłosił 15 minut przerwy. Przerwa trwała od 20.00 do 21.45. 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum prowadzący obrady Wojciech Jagiełło 
przedstawił wniosek aby zmienić kolejność realizacji punktów, tj. przed uchwaleniem 
zmian  w budżecie miasta zrealizować punkty dot. wprowadzenia zmian do planu 
pracy Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2014. oraz dot. wprowadzenia zmian  w 
składzie osobowym Komisji Rewizyjnej. 
„za” wnioskiem oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
- głosy nieoddane  3. 
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(wydruk z głosowania nr 35. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
23. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Miasta na rok 2014. 
 
Wojciech Jagiełło poinformował, że jego wniosek o uzupełnienie pracy  Rady Miasta 
na rok 2014 o punkt „Zabezpieczenie przeciwpowodziowe Kędzierzyna-Koźla”.  
wynika z sugestii  mieszkańca, który z taką prośbą zwrócił się do przewodniczącego 
Rady Miasta w ramach cotygodniowego dyżuru. Zaproponował aby temat ten 
zrealizować w maju br.  
 
Radni jednogłośnie, podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia planu 
pracy Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2014 
„za” oddano 19  głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane  4. 
(wydruk z głosowania nr 36. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/601/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 26 marca 2014 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
na rok 2014 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
24. Zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej. 
 
Grzegorz Peczkis, przewodniczący Komisji Rewizyjnej, uzasadnił potrzebę 
uzupełnienia składu komisji o jeszcze jedną osobę, co usprawni pracę tej komisji. 
 
Z uwagi na brak chętnych  -  skład Komisji Rewizyjnej nie uległ zmianie. 
 
Prowadzący obrady Wojciech Jagiełło ogłosił przerwę w celu umożliwienia radnym 
zapoznanie się ze zmianami zaproponowanymi w autopoprawce nr I do zmian w 
budżecie miasta na rok 2014..  
(przerwa trwała od 21.55 do 22.35) 
 
25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014 został przesłany radnym 
wraz z pismem z dnia 20.03.br. W dniu sesji, przed rozpoczęciem obrad radni otrzymali 
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autopoprawkę nr II i nr III. Natomiast autopoprawka nr I została przekazana radnym w trakcie 
obrad  o godz. 21.55. 
 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum kontynuowano prace związane z 
podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014 wraz z trzema 
autopoprawkami 
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta, poinformował, że wycofuje autopoprawkę nr I.  
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się do prezydenta o uzasadnienie wycofania 
I autopoprawki.  
 
Tomasz Wantuła stwierdził, że nie musi uzasadniać. 
 
Grzegorz Mankiewicz, przypomniał że Regionalna Izba Obrachunkowa w Opolu 
zobowiązała Radę Miasta do usunięcia  nieprawidłowości jakie Rada wprowadziła na 
sesji 11 lutego 2014 r. podejmując uchwałę  w sprawie zmian w budżecie miasta  na 
rok 2014. Prezydent Miasta przedłożył Radzie autopoprawkę nr I, w której zostały 
wypełnione zalecenia RIO w Opolu. Do autopoprawki tej grupa radnych przygotowała 
wniosek, a prezydent wycofuje tę autopoprawkę. Dodał, że radni chcą spełnić 
oczekiwania RIO i poprawić uchwałę podjętą w lutym. Zwracając się do radcy 
prawnego poprosił o informację jaki będzie stan prawny uchwały podjętej w lutym, w 
sytuacji gdy prezydent wycofał autopoprawkę nr 1. 
 
Maciej Pająk, radca prawny,  potwierdził że Regionalna Izba Obrachunkowa w Opolu 
wezwała do poprawienia budżetu, który został zmieniony, zdaniem RIO, wadliwą 
uchwałą z dnia 11 lutego 2014 r. zmieniającą ów budżet.  Aby Rada mogła to uczynić,  
musi otrzymać projekt uchwały usuwający nieprawidłowości stwierdzone w 
rozstrzygnięciu nadzorczym RIO. Przedłożenie takiego projektu uchwały pozostaje w 
wyłącznej kompetencji prezydenta miasta. Prezydent przedłożył w formie 
autopoprawki nr 1, do równolegle złożonego projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta, propozycję takich zmian w budżecie miasta, które zdaniem 
prezydenta zadośćuczynią oczekiwaniu RIO dot. usunięcia z budżetu wad 
wynikających z wadliwej  w ocenie Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwały 
zmieniającej budżet. Teraz prezydent wycofał tę autopoprawkę i  ma do tego prawo, 
dopóki nie została ona przegłosowana. Dodał, że status takiej autopoprawki jest 
podobny do statusu  np. wniosku złożonego przez radnego do projektu uchwały,  który 
następnie został wycofany przez wnioskodawcę  przed głosowaniem. Odpowiadając 
na pytanie dot. konsekwencji niewprowadzenia przez Radę Miasta zmian do budżetu 
miasta, wobec braku inicjatywy prezydenta miasta wprowadzenia zmian, - 
poinformował, że konsekwencje będą takie, że  Regionalna Izba Obrachunkowa ustali 
budżet gminy wprowadzając do niego zmiany skutkujące usunięciem jego wadliwości.  
 
Wojciech Jagiełło, przewodniczący Rady Miasta  poinformował, że w sytuacji gdy 
Rada nie może w sposób prawidłowy poprawić istniejącego stanu, to w 
odpowiedzialności za ten stan,  napisze odpowiednie pismo do prezesa RIO.  
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Grzegorz Mankiewicz  poprosił o ogłoszenie przerwy. Podzielił się uwagą, że Rada 
powinna podjąć jakąś uchwałę i skierować wraz z wnioskiem radnych do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. W piśmie należy poinformować RIO, że najpierw była wola 
prezydenta, później radni złożyli wniosek, a następnie prezydent wycofał 
autopoprawkę, co w konsekwencji uniemożliwiło Radzie naprawienie błędów. 
Zadeklarował, że radni otrzymają ten wniosek po jego odczytaniu. 
 
Prowadzący obrady Wojciech Jagiełło zauważył, że w sytuacji gdy nie ma 
autopoprawki, to nie ma również wniosku.  Następnie ogłosił przerwę. 
 
Prezydent Miasta zwrócił się z pytaniem, czy może coś powiedzieć, czy nie. 
 
Wojciech Jagiełło zauważył, że prezydent wycofał autopoprawkę oraz poinformował 
prezydenta o możliwości zabrania  głosu. 
 
Tomasz Wantuła wypowiedź prowadzącego obrady odebrał jako brak zgody na 
udzielenie głosu.  
 
Prowadzący obrady ponownie ogłosił przerwę.  
 
Tomasz Wantuła poprosił o zapis w protokóle, że  przewodniczący obrad nie udzielił 
głosu prezydentowi miasta.  
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił uwagę, że prezydent kolejny raz  stawia wszystko albo 
nic. Przypomniał, że podobnie było przy  budżecie miasta  
 
Przerwa trwała od 22.45  do godz. 22.55. 
 
Po wznowieniu obrad prowadzący obrady udzielił głosu prezydentowi miasta. 
Prezydent podziękował i nie zabrał głosu. 
 
Grzegorz Mankiewicz upewnił się, że prezydent podtrzymuje decyzję o wycofaniu 
autopoprawki nr 1. Następnie przedstawił wniosek do wprowadzenia zmian do 
złożonego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014 wraz z 
autopoprawkami nr II i nr III.  
(pisemny wniosek w załączeniu) 
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę, że jest to nowy wniosek. Poprosił o  rozdanie 
wniosku radnym i ogłoszenie przerwy w celu przeanalizowania wnioskowanych 
zmian. 
 
Prowadzący obrady ogłosił przerwę, która trwała od 23.00 do 00.01 (27 marca)  
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum kontynuowano procedurę podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014. 
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Halina Fogel zwróciła się z pytaniem dot. punktu 1. wniosku, który brzmi: 
 „1. Zmniejsza się dotacje w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 
Rozdział 92 109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby na wydatki bieżące o kwotę 
190.000,00zł” – radna poprosiła o informację z jakich zadań i w jakiej wysokości 
radny wnioskuje o wykreślenie  łącznie kwoty 190 tys. zł. :Przypomniała, że prezydent 
w projekcie uchwały proponuje aby w rozdziale 92109 – Domy i ośrodki kultury, 
zwiększyć dotację dla Miejskiego Ośrodka Kultury o kwotę 470.000,00 zł z 
przeznaczeniem na: Organizację Dni Miasta (250.000,00 zł), Koncert z okazji 
kanonizacji papieża (40.000,00 zł), Koncert dla młodzieży (zakończenie wakacji) – 
70.000,00 zł. Festyny osiedlowe (90.000,00 zł), Dzień Dziecka i Wakacje Dzieciom 
(10.000,00 zł), 15-lecie Pływadeł (10.000,00 zł). 
 
Elżbieta Czeczot poprosiła o informację wg. jakiego klucza radny tak precyzyjnie 
wyliczył kwoty wykazane w punkcie 2. wniosku, który brzmi: „2.Zwiększa się wydatki 
na realizację zadań w Dziale 801 – Oświata i wychowanie na podwyżki dla  
pracowników administracji i obsługi: 
a) Rozdział 80101 Szkoły podstawowe o kwotę 48.621,00 zł. 
b) Rozdział 80104 Przedszkola o kwotę 101,650,00 zł. 
c) Rozdział 80110 Gimnazja o kwotę 19.437,00 zł. 
d) Rozdział 801148 Stołówki szkolne i przedszkolne o kwotę 20.292,00 zł.” 
 
Grzegorz Mankiewicz odpowiadając na pytanie radnej Elżbiety Czeczot  wyjaśnił, że  
kwota 190 tys. zł., która została zdjęta,  została  procentowo wyliczona i podzielona w 
stosunku do tych wartości, które były zaproponowane w pierwotnym  wniosku 
prezydenta miasta.  
 
Elżbieta Czeczot kontynuując wypowiedź dopytała radnego czy przewidział  
możliwość wprowadzenia podwyżek dla pracowników administracji i obsługi w 
różnym czasie i w różnej wysokości np. dla  pracowników szkół lub przedszkoli. 
 
Grzegorz Mankiewicz zapewnił, że wykazane kwoty są proporcjonalne do kwot 
zaproponowanych przez prezydenta.  Wyraził nadzieję, że oprócz zaproponowanych 
kwot, prezydent w przyszłości przyzna kolejne  podwyżki.   
Odpowiadając na pytanie radnej Haliny Fogel dot. kwoty 190 tys. zł. poinformował, że  
- 90 tys. zł. pochodzi z Festynów Osiedlowych, 
-  50 tys. zł. pochodzi z  Koncertu dla młodzieży (zakończenie wakacji). - zostaje na 

tym zadaniu  kwota 20 tys. zł.  
- pozostała część z   kwoty zaplanowanej na Organizację  Dni Miasta. 
Dodał, że radni nie muszą wskazywać skąd będą kwoty. Decyzję w tej kwestii może 
podjąć prezydent w ramach kwot zaplanowanych w rozdziale 92 109. 
 
Tomasz Wantuła dopytał radnego a jednocześnie zwrócił uwagę, że wniosek radnego 
dotyczy zdjęcia  50 tys. zł. z imprezy dla młodzieży i 140 tys. zł. z Dni Miasta.  
 
Grzegorz Mankiewicz zaprzeczył.  
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Elżbieta Czeczot uzupełniła, że radny wnioskuje także o zdjęcie kwoty 90 tys. zł. z 
Festynów Osiedlowych. 
 
Grzegorz Mankiewicz  podkreślił, że wniosek  dotyczy zmniejszenia w dziale 921 – 
Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – dotacji o kwotę  190 tys. zł. W tym 
dziale 921 została określona pula pieniędzy. Ponownie zauważył, że radni nie chcą 
ingerować lecz mogą zasugerować i pozostawić decyzję  prezydentowi miasta. 
 
Tomasz Wantuła ponownie stwierdził, że radny wskazał zdjęcie kwoty 50 tys. zł. i 140 
tys. zł. Zauważył, że jest możliwość odtworzenia nagrania wypowiedzi radnego. 
 
Halina Fogel ponownie poprosiła o dokładne wskazanie kwot na zadaniach. 
 
Grzegorz Mankiewicz  poinformował, że jego wniosek dotyczy zdjęcia kwoty 190 tys. 
zł. a  decyzja skąd zostaną zdjęte środki  leży w gestii  prezydenta. 
 
Grzegorz Chudomięt odczytał kwoty ujęte w § 1 ust. 1, pkt 4) lit. f) projektu uchwały 
w sprawie zmian w budżecie miasta oraz porównał kwoty zaproponowane we wniosku 
radnego Grzegorza Mankiewicza. 
 
Grzegorz Mankiewicz zauważył, że lepiej wykazane są kwoty na podwyżki dla 
pracowników administracji i obsługi w uzasadnieniu do projektu uchwały. Następnie 
odczytał podane w uzasadnieniu kwoty na podwyżki dla pracowników administracji i 
obsługi: 
- w szkołach podstawowych 61.038,00 zł, 
- w przedszkolach 127.624,00 zł, 
- gimnazjach  24.412,00 zł, 
- stołówki szkolne i przedszkolne 25.476,00 zł 
oraz  objaśnił sposób obliczenia kwot wykazanych we wniosku. 
 
Grzegorz  Chudomięt  zwrócił się z prośbą do prezydenta aby wskazał panią skarbnik 
by  wyliczyła, czy to ten klucz został zastosowany.  
Radny Grzegorz Mankiewicz  doszedł do pani skarbnik w celu omówienia i sprawdzenia  
sposobu wyliczenia kwot  wykazanych we wniosku radnego. 
Po chwili skarbnik miasta potwierdziła, że kwota została poprawnie wyliczona. 
 
Zbigniew Barszcz przypomniał wniosek grupy radnych przedstawiony przez radnego 
Grzegorza Mankiewicza w sprawie zmniejszenia dotacji w dziale Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego, o kwoty: 
- 50 tys. z Dni Miasta, 
- 90 tys. zł.  z Festynów Osiedlowych, 
-  50 tys. zł. z  Koncertu dla młodzieży (zakończenie wakacji) 
co daje łączną kwotę 190 tys. zł. 
 
Grzegorz  Mankiewicz ponownie podkreślił, że pozostawia to w gestii prezydenta.  



 38

 
Halina Fogel przypomniała, że os. Sławięcice  raz na dwa lata organizuje festyn 
osiedlowy. Poprosiła o nagłośnienie w mediach, że w tym roku os. Sławięcice nie 
mogą zorganizować festynu, gdyż Rada wykreśliła dotację na festyny. 
 
Rafał Olejnik nie zgodził się z obawą, że organizacja festynu w os. Sławięcice jest 
zagrożona. Zauważył, że kwota 190 tys. zł. została zebrana z całego działu, po to aby 
można było przesuwać kwoty w zależności od potrzeb. Jego zdaniem radny Grzegorz 
Mankiewicz przejęzyczył się. Dodał, że w gestii prezydenta pozostanie przesunięcie 
kwot. Wyraził nadzieję, że prezydent będzie kierował się dobrem całego miasta i 
mieszkańców. 
 
Elżbieta Czeczot  zwróciła uwagę, że wniosek radnego dotyczy zmniejszenia dotacji w 
dziale 921 i konkretnego rozdziału. 
 
Rafał Olejnik zwrócił się do radnego Grzegorza Mankiewicza o precyzyjne 
wypowiedzi i niewchodzenie w kompetencje prezydenta. 
 
Halina Fogel przypomniała, że zadała radnemu Grzegorzowi Mankiewiczowi 
konkretne pytanie, na które otrzymała odpowiedź, że ma wykreślić 90 tys. zł. z 
festynów osiedlowych.  
 
Tomasz Wantuła przypomniał o możliwości odsłuchania nagrania dot. propozycji 
radnego Grzegorza Mankiewicza skreślenia imprez. Zwrócił uwagę, że w ramach tego 
budżetu nie ma możliwości zorganizować tych wszystkich imprez. Poprosił aby radni 
ponieśli konsekwencje swoich decyzji, a jutro na ten temat będą dalsze rozmowy. 
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z pytaniem ile środków jest w budżecie miasta w 
rozdziale 92 109, po zawnioskowanych zmianach.  
 
Tomasz Wantuła stwierdził, że wymaga to przeliczenia. 
 
Grzegorz Mankiewicz w kolejnym pytaniu zwrócił się o podanie kwoty w rozdziale 
92 109 bez wprowadzonych zmian. 
 
Prezydent nie podał konkretnej kwoty. Natomiast radny Grzegorz Mankiewicz 
stwierdził, że  w budżecie znajduje się wystarczająca ilość środków na zorganizowanie 
festynów  i innych imprez.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady zwrócił 
się do prezydenta czy akceptuje wniosek radnego Grzegorza Mankiewicza.  Prezydent  
poinformował, że nie akceptuje tego wniosku. 
W związku z tym prowadzący obrady Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie 
wniosek radnego Grzegorza Mankiewicza  
„za” oddano 12 głosów, 
„:przeciw” 6, 
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„wstrzymujących się” 0. 
- głosy nieoddane 4 
(wydruk z głosowania nr 37. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący obrad Wojciech Jagiełło stwierdził, że wniosek został przegłosowany. 
 
Następnie prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie miasta na rok 2014 wraz z II i III autopoprawką i przyjętym 
wnioskiem: 
„za” oddano 12 głosów, 
„:przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 8 głosów. 
- głosy nieoddane 2 
(wydruk z głosowania nr 38. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący obrad Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/602/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 27 marca 2014 r. 

 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014. 
(tekst uchwały dołączony do nin. protokółu) 

 
 
26. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla policji. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Wojciech 
Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano  18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos 
- głosy nieoddane 3. 
(wydruk z głosowania nr 39. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący obrad Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 
 

Uchwała Nr LI/603/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 27 marca 2014 r. 

 
w sprawie przekazania środków finansowych dla policji 

(tekst uchwały dołączony do nin. protokółu) 
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27. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej. 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że uchwała będzie 
uzupełniona o zmiany wynikające z przyjętego wniosku oraz projektu uchwały w 
sprawie zmian w budżecie miasta wraz z dwiema autopoprawkami. 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Wojciech 
Jagiełło poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano  11 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
- głosy nieoddane 8. 
(wydruk z głosowania nr 40. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący obrad Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała  Nr LI/604/14  
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 27 marca 2014r.                         

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 
(tekst uchwały dołączony do nin. protokółu) 

 
Ad.15 
Wolne wnioski 
 
Grzegorz Mankiewicz poinformował, że w budżecie miasta na rok 2014 w rozdziale 
92 109  jest kwota ok. 2 mln. 500 tys. zł. Informacja ta ma na celu uspokoić obawy, że 
zdjęcie kwoty 190 tys. zł. nie pozwoli na organizację festynów. 
 
Wojciech Jagiełło  przypomniał, że na ostatniej sesji podczas rozpatrywania skargi na 
działalność dyrektora MZBK wskazano potrzebę powołania komisji doraźnej do 
opracowania projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. W związku z tym poprosił o 
zgłaszanie kandydatur. 
 
Do pracy w komisji doraźnej akces zgłosili radni : Telesfor Jankowski, Adam 
Sadłowski i Łukasz Szostak. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej chętnych do pracy w tej komisji, przewodniczący 
Rady Miasta Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy  
członków komisji doraźnej. 
„za” oddano  15 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
- głosy nieoddane 7. 
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(wydruk z głosowania nr 41. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Radca prawny Maciej Pająk przypomniał, że zgodnie z  § 54 ust. 1. Statutu Gminy  
Rada powołując uchwałą komisję doraźną  określa zadania, kompetencje i czasokres 
działania tej komisji. 
 
Po tej uwadze ustalono, że komisja będzie pracowała do 23 kwietnia 2014 r. 
Następnie prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały dot. powołania 
komisji doraźnej: 
„za” oddano  17 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1. 
- głosy nieoddane 4.. 
(wydruk z głosowania nr 42. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący obrad Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LI/605/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 27 marca 2014 r. 

 
w sprawie powołania komisji doraźnej ds. przygotowania projektu uchwały Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie skargi Kędzierzyńsko-Kozielskiego Towarzystwa 
Przyjaciół i Opieki nad Zwierzętami na działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu. 

(tekst uchwały dołączony do nin. protokółu) 
 
 
W dalszej części realizacji punktu „wolne wnioski” przewodniczący Rady Miasta 
odczytał wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP. Członkowie Klubu 
radnych zgłaszają zmianę nazwy Klubu. Nowa nazwa Klubu brzmi Klub Radnych 
Pełniących Obowiązki. Wniosek podpisali radni: Grzegorz Chudomięt, Tadeusz 
Urbańczyk,  Marek Niemiec i Ewa Odulińska. 
 
Ad. 16.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – przewodniczący Rady Wojciech 
Jagiełło  zamknął  LI/14  sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
 

Przewodniczący obrad 
Wojciech Jagiełło  

 
Sesja zakończyła się o godz. 00.40 (27.03.) 
Protokółowała  H. Olkowska 

 
 


